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Egy vidéki nagyvárosban élő 

Bejelentő megírta, hogy a 

bejelentéssel érintett utcában a 

gépjárművezetők nem tartják be az 

érvényben lévő 

sebességkorlátozást. Bejelentő 

megírta, hogy az érintett utcában 

nagy számban kis gyermekek és 

idősek is laknak, ezért álláspontja 

szerint a felelőtlen gyorshajtás 

különös az ő testi épségükre jelent 

veszélyt. Mindezért kéri az érintett 

utcában sebességcsökkentő bordák 

kihelyezését.  

 

lezárt 

Az ügyben megkeresett Győr Megyei Jogú Város Önkormányzata (a továbbiakban: 

Önkormányzat) a bejelentést kivizsgálta és megírta, hogy a bejelentéssel kapcsolatban 

megkereste Győr Megyei Jogú Város Útkezelő Szervezetét (a továbbiakban: Útkezelő), 

valamint a Győri Rendőrkapitányságot is. Az Útkezelő a megkeresésben adott válaszában 

megírta, hogy azokon az útszakaszokon, ahol sebességcsökkentő küszöb (borda/fekvőrendőr) 

igénye felmerül, ott a megvalósítás előtt a küszöb környezetében lakók véleményét minden 

esetben kikérik, mivel a küszöbök telepítése az előnyök mellett hátrányokkal is járhat: a 

küszöbök előtt a fékezéssel, utána a gyorsítással járó hanghatások, magán a küszöbön való 

áthajtáskor pedig koppanó hang hallatszódhat, ami a küszöb közvetlen közelében lakók 

számára zavaró lehet. A vélemények összesítése során gyakori, hogy a lakók nagyobb 

többsége inkább ellenzi, mint támogatja a küszöbök létesítését, azonban megfelelő lakossági 

támogatottság mellett az Útkezelő – a helyi adottságok (például közvilágítási lámpafej 

közelsége) szükséges vizsgálata mellett – minden esetben megvizsgálja a fekvőrendőr 

telepítésének lehetőségét. A Győri Rendőrkapitányság megírta, hogy a bejelentéssel érintett 

útszakasz visszatérően ellenőrzésre került mozgó sebességellenőrzésre alkalmas 

sebességmérő készülékkel, amely ellenőrzések során jogsértést (sebességtúllépést) nem 

állapítottak meg. Megírta továbbá, hogy rendőri jelzések alapján általánosságban elmondható, 

hogy az érintett útszakaszon nem jellemző a sebességtúllépés normaszegés, de a 

lehetőségekhez mérten a jövőben is visszatérően ellenőrzésre kerül majd az érintett útszakasz, 

és amennyiben jogsértést állapítanak meg, úgy a szükséges intézkedéseket megteszik. 

 


